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Milé kolegyně a kolegové, žákyně a žáci, studentky a studenti!

     MĚNÍME SE. To je asi největší motto školního roku 2018/19, za kte-
rým se ohlížíme. Za rokem, který byl pro nás opravdu plný náročných 
změn a požadoval nasazení všech sil jak vedení školy, tak i provozních 
zaměstnanců školy a celého učitelského sboru. Opět jsme se rozrostli 
o další žáky ZŠ i studenty gymnázia. Ale především se nám podařilo v 
rámci projektu, podpořeného z Integrovaného regionálního operačního 
programu (IROP), uskutečnit přístavbu a přestavbu školy. Vznikly tři 
odborné učebny - dvě počítačové, multimediální, a jedna přírodověd-
ná laboratoř,  školní knihovna, prostory krásně vybavené, doplněné o 
další zázemí. Nefunkční vedlejší budovu školy „modrou kostku“, jsme 
přetvořili do modernější podoby, přistavěli o jedno podlaží, vybavili, 
opatřili novým schodištěm a moderním zařízením. Díky tomu vznikly 
nejen nové prostory pro gymnazisty, ale pro žáčky ZŠ i družina v pří-
zemí školy, zlepšily se prostory jídelny, bezbariérovost, modernizoval se 
výtah, vstup do školy byl opatřen automatickými dveřmi. Upravili jsme 
i okolí školy. Velký dík patří všem zúčastněným firmám i subjektům - 
především stavební firmě Dřevotvar, které se podařilo přes „šibeniční“ 
termíny a řadu překážek během jara a léta 2018  zvládnout náročné  
bourání železobetonového skeletu staré budovy i provedení rekonstruk-
ce a nástavby nového patra. V průběhu podzimu pak došlo i na úpravu 
interiérů a na technické i nábytkové vybavení. Zde patří velký dík firmě 
Jahla, která zajistila vzduchotechniku do přírodovědných prostor, opět 
firmě Dřevotvar a firmě Kuchyně Bartoň za krásné nábytkové vybavení, 
o počítačovou a multimediální techniku se nám kvalitně postaraly firmy 
AdminIT a Af office a o techniku laboratorní skvěle firma Merci. Uvnitř 
ročenky najdete zajímavé fotografie, které dokumentují, jak stavba po-
stupovala - od „hrůzostrašného“ bourání až po postupné „vyloupnutí“ 
nové budovy, tak i konečný výsledek, který nám v podobě nových uče-
ben slouží k naší velké spokojenosti.

   Ano, stihli jsme kromě výuky a stavebních činností ještě realizo-
vat i zajímavé výukové projekty, pro mladší gymnazisty a tři dal-
ší táborské školy projekt „Voda - objekt a cíl našich výzkumů“, 
dokončili jsme dva projekty  tzv “šablon“, jak pro základní ško-
lu, tak pro gymnázium, a byly nám schváleny dva dvouleté pro-
jekty z programu mezinárodního partnerství škol Erasmus+ : pro 
mladší gymnazisty  projekt „Mladí vědci v evropských regionech“,
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pro vyšší gymnázium pak projekt  „Inovativní občané v Evropě“. Tyto 
projekty pracují na principu pravidelných vzájemných setkání  žáků i 
učitelů a práce na společných tématech. Cestovní i pobytové náklady 
jsou většinově hrazeny z prostředků EU.  O těchto akcích se dočtete více 
uvnitř ročenky, jako již tradičně. Všechny tyto aktivity nad rámec běž-
né výuky musí procházet schvalovacím „sítem“, často velmi náročným, 
neboť zejména o program Erasmus+ je mezi základními i středními 
školami v ČR velký zájem a tak zde panuje velká konkurence. Těší nás, 
že se takovýmto množstvím kvalitních akcí můžeme nejen pochlubit, 
ale hlavně prospět našim žákům a naší škole obecně. I za spolupráci na 
těchto zahraničních aktivitách patří náš velký dík učitelům naší školy a 
rodinám žáků, neboť ty fungují během zahraničních výměn jako rodiny 
hostitelské. Přináší to cenné zkušenosti, ale samozřejmě za cenu velké 
míry tolerance, spolupráce a pochopení. Je skvělé zjistit, že máme tako-
vouto oporu a důvěru - v řadě skvělých spolupracovníků, žáků, rodičů 
i institucí.

   Milé čtenářky a milí čtenáři, přeji si, aby se Vám tato ročenka líbila. 
Děkuji těm z vás, se kterými jsme v uplynulém roce mohli a nadále bu-
deme úspěšně spolupracovat - no a s vámi ostatními, milí příznivci naší 
školy, se budeme těšit na setkání ve školním roce 2019/20!
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Žáci: Bredová Julie, Čekal Jáchym, Hejná Štěpánka, Hotový Martin, Hrubý Sebastian, Janouch Rostislav, Jindra Jan, Kriho Mia, Kutil Radek, Malenická 
Agáta, Michálková Valentýna, Němeček Daniel, Novorka Jan, Novotný Patrik, Pecher René, Posavádová Nora, Ryantová Nela, Sedláková Anna, Stolínová 
Matylda, Štěpánová Julie, Urban Matyáš, Voráčková Monika, Zajíček Filip

Třídní učitelka: Mgr. Jana Bozadžievová

Žáci: Furišová Lenka, Hrubý Zachary, Hudek Dominik, Hybner Petr, Klíma Štěpán, Lévai Matyáš, Mairych Gabriel, Novák Jindřich, Nováková Amélie, 
Osičková Ema, Petrů Matěj, Prachař Jáchym, Schworm Vojtěch, Suchomelová Sára, Štemberková Eva

Třídní učitelka: Mgr. Miluše Štemberková

TŘÍDA 1.A TŘÍDA 2.A



Žáci: Babica Lukáš, Blechta Lukáš, Čápová Šárka, Čápová Denisa, Dvořák Otto David, Jones Kai, Kováčová Vanesa, Křivánek Sebastian, Kukla Josef, Kuklo-
vá Lenka, Kvěchová Adéla, Matoušková Adéla, Nekovář Jan, Neubauerová Petra, Opava Martin, Pařízek David, Pasecký Lukáš, Pluhař Adam, Posavádová 
Stella, Sova Štěpán, Šmídová Šarlota, Všetečka David, Vyskočil David

Třídní učitelka: Mgr. Iva Stradová

Žáci: Furtáková Laura, Furtáková Sofie, Chocholová Hedvika, Jindrová Nikola, Kasardová Adriena, Klímová Rozálie, Knotek Roman, Krajíc Filip, Kvasni-
cová Katka, Lemberka Maxim, Potužníková Natálie, Prokop Jan, Tamáš Adam

Třídní učitelka: Mgr. Ivana Šádová

TŘÍDA 3.A TŘÍDA 4.A



Žáci: Borščyk Milan, Čápová Tereza, Čermák Filip, Černá Michaela, Herma Daniel, Kainráthová Gabriela, Kašpar Daniel, Kolací Aneta, Kouba Martin, Ne-
stával Benjamín, Nestával Samuel, Novotná Nela, Ondra Adam, Pekárek Matyáš, Peniašteková Kateřina, Phamová Khanh Nhi, Poula Matěj, Pudivítr Filip, 
Rožová Julie, Ryantová Anna, Sedlák Jan, Schlehoferová Eliška, Šišková Anna Marie, ,Tobiášková Tereza. Vašutová Valentina, Všetečková Karolína, Zíková 
Natálie

Třídní učitelka: Mgr. Radka Vanišová

Žáci: Bednářová Adéla, Blechtová Zuzana, Brabcová Magdaléna, Flašková Sofie, Heřmánková Adéla, Klíma Ondřej, Kratochvíl Jáchym, Lorencová Tereza, 
Macek Ondřej, Macek Tomáš, Měřínská Julie, Měřínský Václav, Nezvedová Veronika, Novotný Filip, Pořízek Matouš, Pouzarová Klára, Rada Matyáš, Šíp 
Matěj, Šípová Barbora, Vintnerová Ema, Vrtiška Radim, Zelený Pavel

Třídní učitelka: Mgr. Jitka Musilová, asistentka: Mgr. Lenka Hlavicová

TŘÍDA PRIMA TŘÍDA SEKUNDA



Žáci: Čížková Nela, Dobiáš Ladislav, Jedličková Barbora, Jedličková Lucie, Kašpar Patrik, Křížek David, Lemberka Ondřej, Mrzena Kryštof, Nováková 
Kristýna, Novotný Tomáš, Ondrová Lydie Marie, Pevný Ondřej, Poula Josef, Přibyl David, Slunečková Agáta, Volemanová Anna Marie, Zdeňková Veronika

Třídní učitelka: Mgr. Adéla Tíkalová, Mgr. Šárka Peterková

Žáci: Bartáčková Anežka, Budinka Tadeáš, Dvořák Martin, Honomichlová Kristýna, Kašparová Gabriela, Krampera Dominik, Krtičková Tereza, Kubík 
Adam, Kuchařová Jana, Lukačovská Veronika, Moslerová Nela, Nezveda Adam, Suchomel Jiří, Šafrová Nela, Šindelářová Kateřina

Třídní učitel: Mgr. Tereza Horská

TŘÍDA TERCIE TŘÍDA KVARTA



Žáci: Blechtová Veronika, Bozadžievová Bára Samuela, Demir Dilara, Dvořák Dominik, Foit Kryštof, Janouch Igor, Jelínková Barbora, Ježková Noemi, Kou-
ba Marek, Kulhavá Marie, Kulhavý Vojtěch, Macholdová Tereza, Novotný Jaroslav, Pániszová Natálie, Pavlát Jiří, Prokopová Kristýna, Shamsun Sabrina, 
Smaira Tiffany, Šimák Patrik, Šindelář Matěj, Šmejkalová Sabina Anna, Váchová Šárka, Vaňková Adéla, Vintner Filip, Vošterová Hana, Voulonová Sabina

Třídní učitel: Mgr. Zdeněk Novák

Žáci: Bervidová Drahoslava, Cába Antonín, Havlíček Adam, Hejnová Tereza, Chytil Adam, Kadeřávek Adam Libor, Kluzáková Nikol, Kuchařová Marie, 
Kulish Leonard, Noháčová Eliška, Rázl Vojtěch, Reisnerová Lucie, Rollo Jan, Staňová Lucie, Studenovský Tomáš, Vojtová Anna Marie, Vopravilová Anna, 
Zindulka Robert

Třídní učitel: Mgr. Marek Švadlena

TŘÍDA 1. ROČNÍK TŘÍDA 2.ROČNÍK



Žáci: Belova Valeriya, Bílá Klára, Dědovská Karolína, Dvořáková Julie, Frýbort Denis, Jandáková Barbora, Jansa Luboš, Jones Joshua, Kafková Anna, Koda-
dová Yvona, Kukla Oliver, Loskot Jan, Maxová Lucie, Mendelová Eliška, Navrátilová Eliška, Nguyen Trung Kien, Plaček Jan, Růžička Kryštof, Šimák Petr, 
Škrábek Pavel, Šmíd Ondřej, Štorchová Tereza, Tomášová Jolana, Ursínyová Žofie, Vlčková Veronika, Vysloužilová Kristýna, Yurkiv Ivanna, Zlámaná Anna

Třídní učitelky: Mgr. Jarmila Lambertová, Mgr. Lenka Zedníková

Žáci: Berková Natálie, Chalupská Kristýna, Koubová Romana, Kropík Šimon, Kubecová Hana, Macková Kateřina, Milichovský Petr, Mrkvicová Adéla, 
Nacházelová Klára, Rohová Kristýna, Skaláková Nicola, Štenc Štěpán, Ťupa Martin, Vondráková Viola

Třídní učitelka: Mgr. Jaroslava Drbalová Vondrášková

TŘÍDA 3. ROČNÍK  & SEPTIMA TŘÍDA OKTÁVA

Žáci: Djelmová Veronika, Dolejší Lenka, Drs Tomáš, Francl Eliáš, Chvátalová Magdaléna, Kochová Natálie, Kotrlík Václav, Kubaichuk Vitaliia, Kurbonov 
Muhammadjon, Libichová Karolína, Malinský Lukáš, Novák Michal, Pejčoch Kryštof, Pfeifer Lukáš, Podlipný Ota, Racek Zdeněk, Ryabinina Victoria, Řez-
níčková Hana, Štachová Klára, Urban Patrik

Třídní učitelka: Mgr. Žaneta Žahourová

TŘÍDA 4. ROČNÍK



   Konečně jsme mohli pomocí dotace z MMR 
v programu IROP uskutečnit přestavbu (a 
přístavbu o jedno patro) vedlejší budovy 
gymnázia, malého pavilonu, jehož prostory 
již nevyhovovaly technicky ani kapacitně, a 
mohli jsme realizovat investiční projekt „Tři 
odborné učebny pro Táborské soukromé 
gymnázium“, na jehož konci se našim žá-
kům i učitelům otevírají dvě multimediální 
počítačové učebny, jedna další přírodovědná, 
k tomu kabinety, knihovna a další prostory, 
které jsou moderně vybaveny a připraveny 
na výzvy modernizované výuky.

   Stavbu a vybavení provedla na výbornou 
firma Dřevotvar Chýnov, v rekordním čase a 
ve skvělé kvalitě. Toto byla finančně i rozsa-
hem zatím největší akce, která byla na naší 
škole uskutečněna, od dob přestavby stáva-
jící budovy, když jsme se do ní v roce 1996 
stěhovali poté, co ji opustil tehdejší Finanční 
úřad. Fotodokumentace ukazuje nejdůleži-
tější momenty rok trvající stavby. Z dalších 
subjektů, které se tak na výborném výsled-
ku podílely, děkujeme i firmám Jahla, Mer-
ci, Kuchyně Bartoň, Výtahy Jirovský, Kadlec 
Okna Dveře, Akvaterm, Elektal a AdminIT.

Nová přístavba školy



   V rámci stavby nové přístavby bylo i zřízení 
nové školní laboratoře a skladu chemikálií, pů-
vodní již byly svým vybavením zastaralé, a my 
se rozhodli studentům (nejen) chemie, biologie 
a fyziky zpřístupnit nové studijní postupy a vy-
bavení. Laboratoř i sklad již splňují veškeré bez-
pečnostní normy a prvky a hlavně jsou vybaveny  
moderními přístroji.
   1) Každý laboratorní stůl obsahuje obličejovou 
a tělní sprchu, která umožňuje případné rychlé 
ošetření
   2) dalším bezpečnostním prvkem je odsáva-
cí kloubové rameno, které umožňuje odsávání 
přímo z laboratorní pracovní desky - tyto prvky 
chrání nejen osoby v laboratoři, ale také zajišťují 
hygienu vnitřního pracovního prostředí
   3) laboratorní sklad je vybaven skříní na che-
mické látky s policemi, které obsahují záchytné 
vany, celá skříň je pak napojena na odsávací 
vzduchotechniku.

Nová laboratoř školy

    V loňském roce jsme obnovili i milou tradici školního divadla. 
Podařilo se to díky absolventovi našeho gymnázia a členovi bý-
valého divadelního kroužku Tomáši Pivokonskému, který si vzal 
pod svá „křídla“ nově vznikající spolek.

   Po celý rok studenti pilně cvičili a pilovali svá vystoupení, mohli 
jsme je tak vidět na školní akademii, při oslavě 25 let školy, ale 
i mimo školní akce, např. 28. května 2019 kdy proběhla premi-
éra hry „Tři pilíře“ v divadelním sále Střední průmyslové školy 
Tábor. Premiéra se zdařila a nasazení všech studentů bylo per-
fektní. Rodiče účinkujících vyjádřili spokojenost nad tématem a 
výsledkem aktivit tohoto kroužku. Zástupkyně ředitele Střední 
průmyslové školy paní Mgr. Libuše Trávníčková ocenila snahu 
studentů naší školy a uvedla, že pro takovéto účely vždy jejich 
škola ráda zapůjčí divadelní sál.

   8. června 2019 proběhlo vystoupení divadelního kroužku v 
kulturním klubu Trafačka v rámci festivalu amatérských divadel. 
Paní Milena Soukupová z Odboru kultury, která akci pořádala a 
byla přítomna na místě, vyjádřila svoji spokojenost s vystoupe-
ním a navrhla kroužku další spolupráci. Červen jsme věnovali 
fotografování jednotlivých postav hry Tři pilíře, tvorbě masek a 
cvičení postojů. V novém školním roce plánujeme vystoupení na 
půdě školy.

Znovuobnovené školní divadlo Mgr. Tomáš Pivokonský



Autor: Barbora Jandáková, 3. ročník Autor: Veronika Blechtová, 1.ročník
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03.  Slavnostní zahájení školního roku
05.	 	 Divadélko	pro	školy	-	Karel	Čapek
05.  	 Projektová	schůzka	koordinátorů	projektu	„Voda“
06.  Exkurze do prezidentského zámku v Lánech
12. 	 Přednáška	absolventa	našeho	gymnázia	ThDr.	Richarda	Vlasáka	v	Knihovně	Tábor
13. - 17. 		 Výměnný	pobyt	slovinských	studentů	ze	Škofja	Loky	u	nás	v	rámci	festivalu	Táborská	setkání
17. - 19.		 Závěrečná	schůzka	projektu	ERASMUS+	ve	Welsu,	Rakousko
17. 	 	 Metodické	a	praktické	setkání	v	rámci	projektu	„Voda“	-	laboratorní	měření	u	Jordána
17. 	 	 Beseda	s	rodilým	mluvčím	z	Venezuely	pro	španělštináře
20.	 	 Enviromentální	exkurze	v	Semenci	u	Týna	nad	Vltavou
24. - 27.		 Adaptační	pobyt	v	Březové	pro	studenty	přimy	a	1.R
29. 9. - 3.10	 Výměnný	a	adaptační	pobyt	ve	Slovinsku	-	Škofja	Loka

Adaptační pobyt ve Slovinsku
    Ve dnech 29.9.-3.10. se studenti sekundy, tercie, kvarty a 1. ročníku účastnili výměnného 
pobytu ve slovinském městě Škofja Loka. Tam si u svých hostitelů procvičili hlavně anglic-
ký jazyk. Během pětidenního pobytu měli studenti možnost navštívit velkolepé Škocjanské 
jeskyně, jeden z největších slovinských jeskynních systémů, hlavní město Ljublaň se svými 
kulturními a historickými památkami, prohlédnout si samotnou Škofja Loku (která je zá-
roveň parnerským městem našeho Tábora) a strávit čas s hostitelskou rodinou. Hostitelé se 
o nás starali naprosto vzorně a i program, který připravili pro nás, byl krásný, a také jsme 
se dozvěděli i spoustu o místním životě. Věřím, že tento výměnný pobyt žáky více stmelil 
a věnoval jim spoustu nových a jistě i užitečných zkušeností do dalších pobytů v zahraničí. 
Všichni byli z pobytu nadšení a už se všichni těší na příští rok.

Žáci čtyř táborských škol sledovali kvalitu vody

    V rámci projektu s názvem „Voda – objekt a cíl našich výzkumů“ ( výzva MŠMT – Podpo-
ra vzdělávání v regionálním školství v roce 2018) jsme dne 17. 9. 2018 uskutečnili exkurzi. 
Cílem exkurze bylo metodické setkání zástupců Nadačního fondu Táborského soukromého 
gymnázia s týmy ze spolupracujících škol a odběr vzorků k dalšímu zpracování. Konkrétně 
jsme odebírali vodu z několika míst nádrže Jordán a z přírodního zdroje Eleonora. Přímo 
při odběru Ing. Jan Komzák z TSG a ZŠ předvedl chemickou analýzu vzorků a ukázal, ja-
kými přístroji je možné rozbory provádět. Žáci a učitelé spolupracujících škol (SZeŠ, ZŠ 
Orbis Pictus a ZŠ Mikuláše z Husi) tak mohli vidět chemii v praxi a dále mohli pozorovat 
a porovnávat jednotlivé vodní zdroje. Následovat bude další analýza vzorků, kterou budou 
žáci pod vedením svých učitelů zpracovávat ve školách, a nakonec vyhodnocení výsledků při 
závěrečných soutěžních prezentacích.

   S podporou našeho Nadačního fondu pro výchovu a vzdělávání  se podařila mimořádná 
spolupráce čtyř táborských škol - naše škola a Střední zemědělská škola, za základní školy 
pak ZŠ Orbis Pictus a ZŠ Mikuláše z Husi  spojily síly a pustily se do přírodovědného pro-
jektu, podpořeného z MŠMT, „Voda - objekt a cíl našich výzkumů“, který nám zabral celý 
podzim, kdy jsme se setkávali při společných prezentacích, exkurzích a soutěžích na témata 
laboratorních výzkumů a práce v terénu. Poznali jsme zajímavosti Jordánu i Botanické za-
hrady Tábor a jak žáci, tak učitelé chemie a biologie ze všech zúčastněných škol pod vedením 
Ing. Jana Komzáka odvedli skvělou práci.

A co se u nás událo v září?
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29.09. - 03.10.	 Adaptační	pobyt	ve	Slovinsku	(Škofja	Loka)	pro	1.	ročník,	sekundu	a	kvartu
01. - 05. 	 Sportovně-turistický	kurz	pro	septimu	a	2.	a	3.	ročník
02.	 	 Dějepisný	seminář	Praha
02. 	 	 Beseda	s	Jáchymem	Topolem	ve	škole
18. - 19. 	 Mezinární	konference	k	podpoře	vícejazyčnosti	-	společný	evropský	referenční	rámec
23. 	 Projekt	„Voda“	-	exkurze	do	Botanické	zahrady	Tábor
31.  Exkurze do Národního muzea v Praze pro primu

Cyklovýlet 2. a 3. ročníků
    Tradiční cyklo- turistický zájezd do Želez-
né Rudy pro naše studenty 2. a 3. ročníku 
gymnázia se konal jako každoročně první tý-
den v říjnu. Mohlo by se zdát, že chodit celý 
týden po svých je nuda, ale ve skutečnosti to 
nuda rozhodně nebyla, protože nám do ka-
ret hrálo velmi pěkné počasí a mohli jsme si 
projít opravdu krásnou část Šumavy.

     Celkem jsme tedy na Šumavě strávili pět 
dní. Ale skutečná zábava začala druhý den, 
vypravili jsme se k ledovcovým jezerům - 
k Černému a Čertovu na které byl vskutku 
skvostný pohled, průzračně modré jezero v 
údolí na jehož vrcholku jsou zasněžené stro-
my a vše působí až nadpozemsky krásně, 
nehledě na o nic méně úchvatnou cestu k 
nim, během níž jsme prošli už zasněženým 
lesem. Čtvrtý den byl ale ze všeho nejlepší, 
vystoupali jsme na šumavský Poledník, pa-
ráda!

A co se u nás událo v říjnu?

Keltská výstava v Národním muzeu
     Naše třída prima měla naplánovanou ex-
kurzi do Prahy do nově otevřeného Národ-
ního muzea na výstavu o Keltech. Hned na 
začátek nás potěšila zastávka v McDonald´s, 
a pak už jsme vyrazili přímo na výstavu. 
Po vstupu dovnitř nás zaujal archeologický 
workshop a množství rozmanitých unikát-
ních předmětů. Hned prvním exponátem 
byla obrovská mapa tehdejší Evropy. Jako dal-
ší nás upoutal hrob panovnické rodiny. Jako 
jeden z nejvzácnějších předmětů ze sbírek 
představuje hlava Kelta ze Mšeckých Žehro-
vic. Obdivovali jsme také bohatě malovanou 
keramiku, krásné bronzové šperky, nádoby, 

zbraně a keltské mince. V hodinách dějepi-
su nyní probíráme pravěk a je úžasné, že se 
naše třída mohla blíže seznámit se světem 
doby železné ve střední Evropě.



Návštěva přírodovědného muzea v Semenci
   Ve čtvrtek 20. září navštívily třídy 1.A a 
1.ročník nevšední Přírodovědné muzeum v 
Semenci. Zde přidáváme očité svědectví za 
třídu 1.A: Děti absolvovaly dva zajímavé vý-
ukové programy. V programu „Půda – po-
klad nejcennější“ se skřítkem Semínkem 
zkoumaly vlastnosti půdy, zjišťovaly, kdo v 
ní žije, prováděly zajímavé pokusy a zažily 
krátké dobrodružství v přírodním labyrintu.

Spisovatelé do škol - Jáchym Topol

    Již nějakou dobu běží po celé naší republice projekt Spisovatelé do škol, kterého jsme i my součástí. Je to skvělá příležitost 
poznat současně píšící autory i z jiné stránky a přesně to se stalo při poslední přednášce, kterou jsme u nás ve škole měli. 
(Datum) k nám z Prahy přijel Jáchym Topol. Ten samý den měl v Táboře v kavárně Jednota autorské čtení, a tak to spojil s 
návštěvou naší školy. Pro některé z nás to bylo zajímavé zpestření, pro jiné to byla nepředstavitelná událost, která se asi již 
nikdy v životě opakovat nebude. Přednáška probíhala dopoledne. Slečna, která pana Topola doprovázela, měla připravený 
program, kterého se ovšem sám literát skoro nedržel. A bylo to skvělé (samozřejmě bez jakéhokoli úmyslu poškodit záměr 
předpokládaného programu). Prošli jsme některé okamžiky z jeho života, z jeho mládí, které stojí za zmínku, mluvili jsme 
o celé skupině českého undergroundu, o hlavních aktérech, příhodách a rebelii… Nechal kolovat originální samizdatové 
výtisky např. Seiferta nebo Jirouse, první výtisky studentského časopisu Revolver Revue, který založil se svými kamarády 
(časopis vychází dodnes, avšak bez pana Topola) apod. Bylo vidět, že sám velký básník a prozaik zcela ztratil ostych, a tak 
mluvil a mluvil, což v tomto případě považuji za více než vhodné a přínosné (alespoň pro mne). My, jako studenti, jsme též 
byli zapojeni, pan Topol s námi komunikoval, četl nám nějaké ukázky ze svých knih, a dokonce nám přednesl svůj záměr  na 
novou povídku. Na konci se konala jakási neoficiální autogramiáda, které jsem se s našimi češtinářkami účastnila, a to byl

ten největší zážitek. Bohužel, objektivita odchází do 
ústraní. Nechala jsem si podepsat Anděla, román z de-
vadesátých let, a s panem Topolem jsem si povídala, tak 
různě. A skončilo to tím, že jsem od něj skromně a s osty-
chem, s rdí ve tváři, přijala nejnovější vydání časopisu 
Revolver Revue a knihu od jeho kamaráda Viktora Kar-
líka Podzemní práce, kde je zaznamenána jeho výtvarná 
tvorba, ale i fotografie a dokumentace celého českoslo-
venského podsvětí. Byl to pro mne neuvěřitelný zážitek. 
A je to člověk vřelý, otevřený, pro mě člověk, který ví, o 
čem je život. Jeho návštěvou jsem načerpala obrovskou 
dávku inspirace, možná i energie a naděje. Underground 
je totiž ten, kdo jím chce být.

   V programu skřítka Čajánka se společně 
vydaly do zahrádky, kde všemi smysly pro-
zkoumávaly domácí i cizokrajné bylinky. 
Poté, co si děti vypily vlastnoručně vyrobený 
čaj, jsme s lektorkou nahlédli do expozice 
„Vývoj pravěké přírody“. Zde jsme si prošli 
zajímavou paleontologickou sbírku a sezná-
mili se s pterodaktylem Pepou. Děti zažily 
dobrodružství, viděly přírodní sbírky, plnily 
úkoly, využily nespočet herních i naučných 
prvků, prováděly různorodé aktivity a na 
závěr si mohly zakoupit upomínkové před-
měty i mlsky. Akce se velmi zdařila a všem 
se líbila.

Autor: Tereza Chytilová, tercie

Kristýna Chalupská
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01.	 	 		Divadlo	„Maryša“	v	Divadle	Oskara	Nedbala	v	Táboře
01.	 	 		Prezentace	VŠO	Praha	pro	4.	ročníky
06.	 	 		Středoškolský	turnaj	v	košíkové	-	okresní	kolo
06.  	 		Návštěva	Okresního	soudu	v	Táboře	v	rámci	ZSV
06., 16., 20., 27.   Bruslení	na	Zimním	stadionu	Tábor	pro	3.A	a	4.A
08.	 	 		Den	soukromého	školství	v	ČR
09. 	 		Maturitní	ples	Oktávy	a	4.	ročníku
09., 13., 23., 30.   Bruslení	na	Zimním	stadionu	Tábor	pro	1.A	a	2.A
12. - 16. 	 		Úvodní	setkání	projektu	ERASMUS+	(„Mladí	vědci“)	v	Táboře	
13.	 	 		Návštěva	dopravního	hřiště	pro	4.A
14. 	 	 		Návštěva	Knihovny	Tábor	pro	2.A
19.	 	 		Projekt	„Voda“	-	okresní	kolo	na	ZŠ	Orbis	Pictus
20. 	 	 		Projekt	„Voda“	-	okresní	kolo	na	ZŠ	nám.	Mikuláše	z	Husi
27. 	 	 		Projekt	„Voda“	-	závěrečné	kolo	na	TSG	a	ZŠ

  Z programu mezinárodního partnerství škol Erasmus+ nám byl schválen projekt „Mladí 
vědci v evropských regionech“, „Young Scientists“, jehož jsme hrdým koordinátorem. Naši 
žáci tercie a kvarty, naši učitelé společně s německými žáky a učiteli Lobkowitz-Realschule 
Neustadt  a s rakouskými z Neue Mittelschule Lembach realizují mezinárodní setkávání nad 
tématy „Voda a ovzduší“ a „Les a biosféra“, ke kterým uskutečňují odborné exkurze, pracují 
v laboratoři i v terénu. V listopadu byl projekt zahájen na naší škole, v dubnu se konala 
5-denní setkání v Německu a v červnu v Rakousku. V následujícím školním roce uspořádá-
me opět tři setkání na stejném modelu a projekt uzavřeme - těšíme se, že úspěšně, se získá-
ním mnoha zkušeností, překonáním jazykových bariér i předsudků a s novými přátelstvími.    

A co se u nás událo v listopadu?

Úvodní setkání projektu ERASMUS+ („Mladí vědci“)

   V pondělí, tedy v den příjezdu, se všichni po seznámení se svými hosty vydali na oběd do Ško-
chova domu, odtud pokračovali městem, kde žáci kvarty předvedli své jazykové dovednosti při 
prezentaci o městě Tábor v anglickém jazyce. Po společném vyfotografování se studenti rozutekli 
do hostitelských rodin. Úterý se neslo ve znamení biologie. Po exkurzi v Týně nad Vltavou a v 
Semenci, kde se studenti seznámili s vodními tvory žijícími v českých rybnících a půdě, už je ve 
škole čekaly práce v laboratořích. 

    Ve středu na nás čekal opět nabitý program v čele s návštěvou Čapího hnízda a výstavy Expe-
rimenta v Benešově. Čtvrtek pak jistě potěšil každého milovníka vod, neboť jsme celý den strávili 
na Třeboňsku, kde jsme se, zúčastnili výlovu rybníka Krčín a poté pokračovali přímo do Třeboně. 
Jako rozloučení pak proběhl večerní bowling v prostorech hotelu Palcát. 

   Pátek byl zasvěcen závěrečným pracím ve školní laboratoři, analýze vzorků vody a půdy z do-
movských oblastí všech účastníků projektu a závěrečnou fotoprezentací. Díky, bylo to super!



Maturitní ples 4. ročníku & oktávy
    Dne 9. 11. 2018 se u nás v Táboře konal ma-
turitní ples, tedy ples Táborského soukromého 
gymnázia. Ten dlouho očekávaný den si konečně 
užili studenti 4. ročníku a oktávy. Účast na plese 
převýšila očekávání nás všech, neboť finální počet 
návštěvníků se vyšplhal až na čtyřmístné číslo a 
překonal tak maturitní plesy našeho gymnázia za 
posledních několik let, díky čemuž byla atmosféra 
naprosto famózní.

    Ještě před nástupem maturantů se předvedlo 
předtančení v podobě latinsko–amerických tanců, 
v podání Adama Jakubčíka a jeho partnerky. Celý 
večer doprovázela hudba kapely MIDI a o vtipné, 
ale výstižné moderování večera se postaral fan-
tastický Roman Anděl. Nástup samotný byl sice 
trochu delší, neboť k ošerpování bylo připrave-
no (doufali jsme) 29 maturantů. Ale o zábavu se 
nestaral jen již zmíněný Roman Anděl, ale i sami 
maturanti, kteří byly připraveni si večer pořádně 
užít, už při nástupu, a zároveň nenechali nikoho 
ve štychu, kdyby nastalo hrobové ticho.

    „Je to jeden z nejlepších maturitních plesů co ta-
hle škola zažila,“ prohodil jeden z nejmenovaných 
učitelů, jehož jméno nemůžeme prozradit. O skvě-
lé zábavě svědčila nejen úžasná atmosféra, ale i to, 
že o třetí hodině ranní bylo na parketu pořád plno!

Projekt „Voda“ - závěrečné vyhlášení

    Dne 27. 11. 2018 se uskutečnilo závěreč-
né kolo projektu: „Voda – objekt a cíl našich 
výzkumů“. Na našem gymnáziu došlo k se-
tkání všech spolupracujících subjektů, tedy 
zástupců ZŠ Mikuláše z Husi, SZeŠ, ZŠ Orbis 
Pictus a TSG a ZŠ. Žáci se vzájemně sezná-
mili s úkoly, které v rámci projektu řešili a 
prezentovali výsledky své práce. Na závěr 
došlo k vyhodnocení výsledků a předání 
ocenění. Akce „Voda“ byla podpořen v rámci 
projektu č. 2018,MSMT-29 230/2017. 

Projekt „Menschen mit Demenz- (k)ein Thema für Jugendliche“

  Ve dnech 27.-29.11.2018 se skupinka
10 studentů maturitního ročníku vydala 
pod vedením Markéty Švadlenové na tří-
denní pobyt do Rakouska v rámci realizace 
sociálního projektu česko-rakouské územní 
spolupráce Interreg. Partnerem je pro nás 
odbor sociální péče Okresního hejtmanství 
Rohrbach a Gymnázium v Rohrbachu. V 
rámci projektu navštěvujeme zařízení péče 
o seniory na obou stranách hranice, porov-
náváme podmínky, přemýšlíme o spolu-
práci mladé a starší generace, co si mohou 
navzájem přinášet a jakým způsobem. Při 
odborných exkurzích (Dům seniorů Ul-
richsberg, beseda na Odboru sociální péče 
Rohrbach) jsme ale nezapomněli ani na do-
provodné výlety. Prošli jsme si Rohrbach a 
Freistadt, ale nejatraktivnějším zážitkem 
byla památka UNESCO - město Hallstatt na 
stejnojmenném jezeře, které halila kouzelná 
předadventní atmosféra, a poté i městeč-
ko St.Gilgen na Wolfgangsee, rodné město 
matky W.A.Mozarta. Pro maturanty to byla 
poslední exkurze před jarním finále – čeká je 
maturita i přijímací zkoušky. Přejeme mno-
ho štěstí a úspěchů !
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03. - 07. 	 Setkání	projektu	ERASMUS+	(„Innovative	citizens“)	v	rakouském	Welsu
04.	 	 Divadlo	„Bílý	tesák“	v	Divadle	Oskara	Nedbala	v	Táboře
06.	 	 Florbal	chlapci	-	okresní	kolo	SŠ
10.  	 Koncert	„České	Vánoce	Josefa	Lady“	pro	celou	ZŠ
12.  	 Expozice	„Vánoční	výstava“	v	Galerii	U	Radnice	pro	školní	družinu
13.	 	 Adventní	zájezd	do	rakouského	Lince
14. 	 Prezentace	Přírodověděcké	fakulty	pro	4.	ročníky
17. 	 Vánoční	koncert	v	Klokotech	pro	celou	školu
18. 	 Předání	darů	Psímu	útulku	Tábor
19. 	 Vánoční	beseda	s	Venezuelci	pro	studenty	TSG	-	španělštináře
19. 	 Vánoční	dílna	pro	školní	družinu
20. 	 Školní	akademie	v	sále	prostoru	Univerzita
21.  	 Adventní	snídaně	a	Zpívání	na	schodech

A co se u nás událo v prosinci?

Předvánoční akce (nejen) ve škole

   Poslední týden před Vánoci nastal a s ním-
se blížily prázdniny společně s vánoční ná-
ladou. A tak abychom se příjemně naladili, 
připravila pro nás rodina jednoho z našich 
studentů vánoční koledy v klokotském kos-
tele. Zpívalo se ve zdejším kostele, který celý 
byl zaplněn studenty celého gymnázia i zá-
kladní školy. Celkem zde zaznělo na deset 
koled. Nesmíme zapomenout vzdát poklonu 
našemu varhaníkovi panu Šotkovi, který 
vytvořil svou fantastickou hrou na varhany 
opět příjemnou vánoční atmosféru. Děkuje-
me!

  Další klasickou „předvánoční“ akcí je škol-
ní akademie, konaná letos v Společenském 
centru Univerzita. Výsledkem povedeného 
dopoledne byla přehlídka úžasných vystou-
pení malých, i velkých. Od zpívání, přes vy-
stoupení školního divadelního kroužku, ko-
mickou verzi Sněhurky, maturitní video až 
po básnické vystoupení. Bylo to skvělé hlav-
ně proto, že si scénky žáci sami připravovali.

  Na úplný závěr v pátek, jsme se společně 
sešli na tradiční sváteční „Zpívání na scho-
dech“ opět krásně zorganizované Mgr. Mar-
tinou Švadlenovou. Budovou školy se nesly 
koledy jako např. Chtíc aby spal, Tichá noc, 
V Betlémě, či Nesem vám noviny. A pak už 
vzhůru za svými rodinami vstříc vánočním 
okamžikům a zážitkům.



   Spali jsme v rakouských rodinách k nám 
byli velice laskaví. Během dne jsme navští-
vili mnoho vánočních trhů a měst - Linz, 
Salzburg, Steyr a samozřejmě i samotný 
Wels. Strávili jsme také hodně času ve ško-
le. Vedli se například různé debaty o Evrop-
ské unii nebo o našich jednotlivých zemích. 
Ve čtvrtek byl večer, kdy jsme představili 
prezentace o našich školách a regionech, ze 
kterých pocházíme. Celý projekt mi pomo-
hl získat názory mladých lidí z jiných zemí 
na zajímavé věci. Těšíme se na únor, kdy 
pokračujeme na Sicílii - v Itálii.

Setkání projektu ERASMUS+ v rakouském Welsu

   Náš další, rozsáhlejší mezinárodní projekt programu Erasmus+, „Inovativní 
občané v Evropě“, „Innovative Citizens“, pracuje na principu vzájemných se-
tkání a práce na společných tématech. V této akci jsou zapojena gymnázia ze 
všech hlavních partnerských měst Tábora -  německá Kostnice, rakouský Wels 
a slovinská Škofja Loka, celkem je v projektu zapojených 6 škol a potrvá dva 
roky. My budeme hostitelem v týdnu konání Táborských setkání 2019. 

Naši studenti potěšili hospitalizované děti
   O předčasný příchod Ježíška na dětské odděle-
ní naší nemocnice se zasloužili studenti Soukro-
mého gymnázia v Táboře a pan Michael Smaira. 
Společně připravili pro každé nemocné dítě ba-
líček s plyšovou hračkou, kterou zakoupil pan 
Michael Smaira, známý z pořadu na You Tube 
„Vařte s Majklem“ a přáním, které vlastnoručně 
vyrobili právě studenti gymnázia. Odměnou jim 
byl dětský úsměv, když dárečky předávali. Za 
Nemocnici Tábor mnohokrát děkujeme - tisková 
zpráva NT Tábor.

Autor: Tereza Lorencová, sekunda

Kateřina	Macková
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04. 	 	 Školní	kolo	olympiády	v	NJ
06. - 12.		 LVVZ	Železná	Ruda	
08.	 	 Divadlo	„Tajemný	hrad	v	Karpatech“	pro	tercii	a	kvartu
10.  	 Kolaudace	nové	budovy	školy
23.  	 Divadlo	„Naše	třída“	pro	1.	a	2.	ročník
23.	 	 Návštěva	Knihovny	Tábor	pro	1.A
29. 	 Den	otevřených	dveří	
31. 	 Vydávání	pololetního	vysvědčení	

Lyžařský výcvikový zájezd do Železné Rudy

   I letošní rok několik odvážlivců (konkrétně ze sekundy, tercie, kvarty a 1. ročníku) vyjelo 
vstříc šumavským vrchům do Železné Rudy. Báru Šípovou mile překvapil hotel Engadin, 
kde se školní lyžařské zájezdy pořádají každý rok. Je vděčná především všem zúčastněným 
učitelům, protože měli s výukou sjezdu svatou trpělivost. Jiní si zas oblíbili každodenní sva-
činy od pana učitele Gärtnera.

   Kromě samotného lyžování proběhl výlet do Železné Rudy skvěle spojený s nákupy a vel-
kou koulovačkou. Myslím, že je zřejmé, jaká zde po dobu pobytu vládla příjemná atmosféra. 
O to více byl smutný předčasný odjezd domů, způsobený výpadkem elektřiny. Nezbývá nám 
tedy nic jiného než se těšit, jaká dobrodružství přinese příští zima!

A co se u nás událo v lednu?

Den otevřených dveří naší školy
   Na konci ledna se konal, jako již tradičně, náš Den otevřených dveří. Největšího zájmu se dočkala nově otevřená přístavba školy, každý z 
návštěvníků a zájemců o studium se chtěl podívat, co se ukrývá za modrou fasádou, která od loňska nově září do ulice, a také to, jak jsme 
si poradili se stavbou a co nového jsme připravili. A že toho je dost - nová a velmi kvalitní laboratoř, dvě počítačové odborné učebny a roz-
šířené zázemí pro naši základní školu.
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04. - 09. 	 Setkání	projektu	ERASMUS+	(„Innovative	citizens“)	v	italském	Palermu
05.	 	 Projekce	„Myanmar“	v	kině	Svět	Tábor
06.	 	 Fórum	Zdravého	města	Tábora
07.  	 Okresní	kolo	olympiády	v	NJ	(ZŠ)
08.  	 Okresní	kolo	olympiády	v	NJ	(SŠ)
11. - 15.  	 LVVZ	Hochficht,	Rakousko
12.	 	 Divadlo	„O	princezně,	která	rrráčkovala“,	pro	celou	ZŠ
13.  	 Divadlo	„Anna	Karenina“	pro	3.	ročník	a	septimu
14.  	 Šachový	turnaj	v	Českých.	Budějovicích
14.  	 Konverzační	soutěž	v	anglickém	jazyce	–	okresní	kolo	pro	nižší	gymnázium	a	ZŠ
15.  	 Konverzační	soutěž	v	anglickém	jazyce	–	okresní	kolo	pro	SŠ
18.  	 Laboratoř	TSG	-	akce	pro	diabetiky
19.  	 Karneval	ve	školní	družině
21.  	 Oslava	25.	let	založení	naší	školy	-	slavnostní	odemčení	a	kulturní	program
28.  	 Anglické	divadlo	v	Sálu	Hotelu	Palcát	pro	kvartu

A co se u nás událo v únoru?

Mladé fórum Zdravého města Tábora
   Víte, jaký je celkový rozpočet města Tábor? Jak by podle vás měla vypadat ideální knihov-
na? Co je to Smart city? Takové a podobné otázky zazněly na Mladém fóru 2019, které se 
konalo ve středu 6. února 2019 v prostorách Centra Univerzita. Po přivítání představila 
krátce naše škola projekt Voda, kterému se za poslední půlrok intenzivně věnovala společě s 
dalšími třemi táborskými školami.

   Dále jsme dostali možnost obhajovat jednotlivé oblasti týkající se rozvoje města. Vyzkou-
šeli jsme si tak nelehkou práci, kterou mnozí odvádějí denně. Hlavním bodem programu 
však bylo zkonstruování projektu, který by byl prospěšný celému městu a vešel by se do 
participativního rozpočtu 250 000,- Kč. Za naši školu jsme prezentovali projekty hned dva: 
Náměstí TGM (Jiří Suchomel a Adam Kubík), který demonstroval problematiku placu před 
Střední zemědělskou školou. Na druhém projektu se podíleli Marek Kouba, Noemi Ježková 
(oba z TSGaZŠ) a Jindřich Novák (ze Střední zemědělské školy). Touto „koalicí“ jsme nejen 
upevnili vztahy obou táborských středních škol, ale také jsme v tomto složení získali ocenění 
Nejlepší projekt Mladé fórum 2019. Prezentace byla pojmenovaná Vítejte v Táboře! a pouka-
zovala na nereprezentativní prostředí nádraží a Husova parku, které turisté zažívají ihned 
po vysednutí z vlaku/autobusu. Tato akce nám ukázala, že i hlas studenta má velkou váhu.

   Rukavice, hůlky, přilby a hurá na Hochficht! 11-15. úno-
ra 2019 jsme navštívili pohádkové prostředí Rakouska a 
jeho lyžařského centra. Z Tábora jsme vyjeli již brzy ráno, 
abychom se co nejdříve rozjeli po vrcholcích hor. Ze začát-
ku pobytu nám počasí příliš nepřálo, ale o to víc nás mile 
překvapilo, když se den ode dne lepšilo. Nakonec se horské 
štíty obklopené modrými oblaky staly častými terči našich 
fotoaparátů a mobilů.

   Nesmíme ovšem opomenout na selfie s Miroslavem 
Táborským, známým českým hercem, který se shodou 
okolností v oblasti Hochfichtu také pohyboval. Zimní ra-
dovánky jsme si užívali celé čtyři dny a opravdu si nebylo 
nač stěžovat. Občasná vyčerpanost a těžký terén stmelo-
valy kolektiv a my jsme se poznali zas o něco lépe. Víte, 
když společně chroustáte zmrzlé Corny sušenky a dělíte 
se o všechny zásoby či zbytky jídla, jste na sobě navzájem 
téměř závislí. Až na konci zájezdu jsme si uvědomili, jak 
to všechno rychle uteklo. Na zážitky zde získané budeme 
vzpomínat ještě hodně dlouho!

Lyžařský výcvikový zájezd na Hochficht (Rakousko)



   Ve čtvrtek jsme se všichni setkali na Pia-
zza Politeama v historickém centru Palerma, 
kde jsme navštívili místní úžasnou katedrá-
lu.  Poté jsme se setkali se starostou Paler-
ma, který vedl krátkou diskuzi o místních 
poměrech. Následně jsme vyrazili do školy, 
kde každá skupina měla za úkol představit 
přírodní předpoklady dané země a daného 
regionu. Bylo to velmi poučné! A nakonec, 
v pátek, jsme vyrazili do historického měs-
ta Monreale, které je známé svými úžasný-
mi mozaikami. Užili jsme si i místní pláž a 
moře! Byl však čas se rozloučit a my se již 
těšíme na duben, kdy pojedeme do německé 
Kostnice. Arrivederci, bella Sicilia!

Setkání projektu ERASMUS+ v italském Palermu
   Druhé pokračování projektu Erasmus+ se 
zkráceným a pracovním názvem “Innova-
tive Citizens”. V únoru 2019 jsme se vypra-
vili na Sicílii do partnerské školy Instituto 
IPSSAR Paolo Borselino Palermo. Nejprve, v 
úterý, jsme navštívili Astronomický park v 
Isnelu a nádherné historické památky města 
Cefalú, které je velice známé jako turistic-
ké centrum oblasti Tyrhénského moře. Byli 
jsme také přivítáni starostou města a také 
pozváni na velmi dobrý oběd ve škole.

   Ve středu jsme se vydali do 
botanické zahrady v Palermu, 
jedné z nejstarších v Evropě, 
se stovkami velmi starých a 
krásných stromů. Druhá část 
dne pak směřovala do krá-
lovského národního parku 
“Favorita”. Navečer jsme pak 
pracovali ve škole na student-
ských projektech.

Oslava 25 let fungování naší školy
   Dne 21.2.2019 oslavila naše škola pětadvacáté výročí svého založení a my jsme připravili 
celodenní program – dopoledne jsme slavnostně otevřeli novou přístavbu školy a odpoledne 
jsme se bavili ve Společenském centru Univerzita. Ale vše popořadě. Dopolední program 
byl zaměřen na prohlídku školy, studenti rádi prováděli návštěvníky z řad absolventů či vý-
značných a pozvaných osobností. Poté jsme se připravili na slavnostní střih pásky, kterého 
se zhostili naši milí hosté - Prof. Mag. Franz Andexlinger, OStR, bývalý ředitel partnerského 
Gymnázia Rohrbach, Prof. Mag. Nikolaus Stelzer, současný ředitel partnerského Gymnázia 
Rohrbach v Rakousku, starosta města Tábora Štěpán Pavlík, senátor za oblast Tábor Mgr. 
Jaroslav Větrovský a ředitelka Střední zemědělské školy Tábor Ing. Blažena Hořejší. A bylo 
načase přesunout se do Univerzity…

   Odpolední program pak začal úžasným 
vystoupením zpěvačky operní scény Národ-
ního divadla MgA. Jany Kastnerové v dopro-
vodu klavíru v podání pana Ladislava Šotka. 
Poté už následovalo množství dechberou-
cích vystoupení ať už starších či mladších 
studentů, kteří své scénky od vánoční aka-
demie ještě více vypilovali a předvedli atrak-
tivní sportovní a umělecká vystoupení. Další 
zajímavou vložkou byla i ukázka práce vide-
filmem z dílny magistra umění Jakuba Dvo-
řáka, jenž je také absolventem našeho gym-
názia. Akci ukončila paní Karolína Bubleová 
Berková svým kvělým pěveckým vystoupe-
ním, s nímž vystupovala například v Paří-
ži či Miláně. Po celou dobu oslavy bylo pro 
návštěvníky připraveno chutné občerstvení. 
Hosté byli nadšeni a díky vřelé atmosféře se 
celý večer podařil na jedničku.
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04. 	 	 Písemné	zkoušky	Sprachdiplom	-	NJ
04.	 	 Historický	workshop	v	Českých	Budějovicích	pro	1.	ročník.  
06.  	 Zeměpisný	pořad	skupiny	Pohodáři	„Skandinávie“	pro	celou	SŠ
08.  	 Beseda	o	dobrovolnictví	s	pí.	Přenosilovou	z	organizace	Rolnička
08.  	 Návštěva	Knihovny	Tábor	pro	2.A	a	3.A
18. - 22. 	 Lyžařská	škola	Monínec	pro	ZŠ
22. 	 Přednáška	E.	Švorcové	o	totalitě	pro	kvartu	a	1.	ročník
25. 	 Divadlo	„Opletal“	pro	4.	ročníky
27. 	 Beseda	„Už	jsem	čtenář“	v	Knihovně	Tábor	pro	1.A
27. - 29. 	 Konference	Asociace	ředitelů	gymnázií	v	Brně

Naši nejmladší na Monínci
   Děti z 1. až 3. třídy absolvovaly svůj vlast-
ní lyžařský kurz na Monínci. V průběhu pěti 
dní jsme se vždy na dopoledne přesunuli 
autobusem na sjezdovku a děti zdokonalo-
valy svůj lyžařský styl. Někteří dokonce stáli 
na lyžích nebo snowboardu poprvé. Všich-
ni byli nadmíru spokojeni, odnesli si domů 
pěkné zážitky, diplom a medaili. Celou dobu 
nám přálo počasí a sjezdovky byly jen naše!

A co se u nás událo v březnu?

Dějepisný workshop pro kvartu a 1. ročník
   Za školními lavicemi občas stěží nacházíme čas a energii probra-
nou historickou epochu pochopit očima tehdejších lidí. Z toho dů-
vodu třídy 1. ročník a kvarta na přelomu února a března absolvovali 
pod vedením paní učitelky Horské dějepisný workshop v Českých 
Budějovicích. Oba kolektivy se zúčastnily rozdílných programů. 
„Tak tohle neprojde“ pro 1.ročník a „Den, kdy se mlčelo“ pro kvar-
tu, ale jedno měly společné - interaktivně a na „vlastní kůži“ prožít 
historický kontext. “Dostali jsme životopisy lidí, vytvořili rodiny a 
nakreslili statky. Simulovali jsme situaci útlaku ze strany KSČ a ne-
spravedlnosti se vstupy do JZD” popisuje průběh semináře Martin 
Dvořák z kvarty.

   “Od pořadatelů workshopu jsme dostali vlastní 
role, do kterých jsme se vžili a hráli. Na zadaných 
úkolech jsme pracovali v kolektivu, kde byla každá 
postava jedinečná, měla vlastní příběh a politické 
názory. Nejednou se tak stalo, že se z našich „pří-
buzných“ vynořili udavači. „Tvořili jsme samizda-
ty a následně podstoupili nepříjemný výslech, kde 
každý stál sám za sebe. Nebylo to lehké.“ doplňuje 
Matěj Šindelář z 1. ročníku. Hlavním smyslem této 
události bylo obeznámit nás s tehdejší dobou, s 
tím jak to měli lidé v období komunismu těžké, 
jak mnozí riskovali pro svobodu.
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01.  	 Zápis	do	1.	třídy	ZŠ
04.  	 Krajské	kolo	olympiády	z	ČJ
07. - 12. 	 Setkání	projektu	ERASMUS+	(„Young	scientists“)	v	německém	Neustadtu
08. - 03. 	 Setkání	projektu	ERASMUS+	(„Innovative	citizens“)	v	německé	Kostnici
09. 	 Okresní	kolo	olympiády	v	matematice
09. 	 Divadlo	„Like	Shakespeare“	pro	1.	a	2.	ročník
10. - 11. 	 Písemné	práce	společné	části	maturitní	zkoušky
12. 	 Anglické	divadlo	v	Metropolu	v	Českých	Budějovicích
17. 	 Den	Země	2019	aneb	„Kapky	poznání“	na	TGM	Tábor	pro	ZŠ	+	exkurze	pro	mladší	ročníky	gymnázia
19. 	 Expozice	„Czech	Repubrick“	pro	primu
23. 	 Den	Země	na	TSG	a	ZŠ	-	zeměpisné	pořady,	ekologie	v	praxi,	úklid	okolo	školy
24. 	 Divadlo	„Play	the	game“	pro	primu	a	sekundu
26. 	 Exkurze	do	Chýnovských	jeskyní	pro	celou	ZŠ
26. 	 Vyhlášení	krajského	kola	soutěže	„Školní	časopis	roku	2018“	v	Českých	Budějovicích

Vyhlášení soutěže „Školní časopis roku 2019“
   Nejprve krátký návrat do minulosti. V roce 2015 se náš časopis, resp. tato redakce, poprvé      
zúčastnila soutěže školních časopisů roku. Nevěděli jsme, do čeho jdeme, jak dopadneme. 
Nakonec to byla dvě krásná druhá místa v kategorii středních a základních škol a postup na 
republikové kolo, kde jsme skončili na perfektním 9. místě.

   A pak nastal pátek 26. dubna, kdy se vyhlašovaly výsledky letošního ročníku 2019. Naši 
zástupci se tedy vydali do studentského klubu Kampa v areálu Zemědělské fakulty Jihočeské 
univerzity v Českých Budějovicích, kde proběhlo samotné vyhlašování i s doprovodným 
programem. Ten, jak to na těchto akcích bývá, byl velmi bohatý. Nejprve promluvila Pavla 
Studnařová z organizace Eurocentrum o možnostech nových soutěží (např. EU4U), pak si 
vzal slovo spisovatel a redaktor Budějcké Drbny Václav Votruba, následoval ho Jiří Muk z 
CPDM, o.p.s., agentury zabývající se mezinárodními projekty mládeže. Před vyhodnocením 
výsledků se ještě ujal slova redaktor Českého rozhlasu ČB Matěj Vodička, který nás seznámil 
s prací v rozhlase, pohovořil i o rozhlase jako takovém. Pak přišla ta chvíle, vyhlášení „....třetí 
místo v kategorii víceletá gymnázia, časopis Soukromák....“! Měli jsme velikou radost, proto-
že kvalita školních časopisů za ty čtyři roky velmi vzrostla, a tak i když jsme nepostoupili do 
republikového kola, je pro naši redakci toto třetí místo velmi cenné. Neusínáme a vavřínech 
a za rok budeme s časopisem reprezentovat znovu! 

A co se u nás událo v dubnu?

Lego výstava „Czech Repubrick“
   Třída prima vyrazila na expozici “Czech Repubrick” neboli výstavu význačných českých památek 
kompletně postavených z oblíbených lego kostek – na ploše skoro kilometru čtverečním jsme našli 
přes 30 gigantických modelů, např. Národní muzeum, hrad Karlštejn, Katedrálu sv. Víta, zámek 
Lednici, Hlubokou nad Vltavou nebo třeba vysílač Ještěd. A také jsme si zahráli živou detektivní 
hru Temnyho Parťáci: Ukradená koruna. K dopadení zlodějů a nalezení koruny jsme potřebovali 
mapu výstavy, UV baterku, zrcátko, lupu, sadu kabelů a bloček s tužkou na poznámky. Při luštění 
záhady nás čekaly různé světelné šifry, morseovka, hádanky a logické zápletky. Celá výstava je 
umístěna v prostorách hračkárny Hamley´s Na Příkopech v samém centru Prahy, a tak jsme si 
prošli i ji.



Setkání projektu ERASMUS+ v německém Neustadtu
   Při pokračování projektu Erasmus+ s podtitulem „Young scientists“ se projektová sku-
pina 10 studentů tercie a kvarty zúčastnila ve dnech 8. – 12. dubna výměnného pobytu ve 
městě Neustadt an der Waldnaab v Německu. Den po příjezdu byla zahájena seznamovací 
akce, kde jsme se přiučili několik německých slovíček a skupina z Německa a Rakouska 
některé české fráze a věty. Následovala střelba laserem ve školní sportovní hale, grilování 
a poté odjezd do hostitelských rodin. Další den následovala práce ve školních laboratořích. 
Za úkol jsme měli namíchat různé půdy a měřit propustnost hlíny, písku a ostatních zemin. 
Po obědě ve škole jsme jeli do Geologického muzea, kde jsme vyslechli odborný výklad o 
původech kamenů a jejich poznávání. Samozřejmostí byla i praktická část jako pozorování 
kamenů pod mikroskopem, co se stane s kamenem po jednom úderu kladivem. Měli jsme 
také možnost navštívit vrt KTB.

  Třetí den začal v ekocentru rozborem vody, za úkol jsme měli změřit PH hodnotu okolních 
vod a i té naší, přivezené z rybníka Jordán. Dále jsme se přesunuli na stanoviště se zamě-
řením na biologii. Zkoumali jsme opět pod mikroskopem drobné živočichy ze zdejších vod. 
K obědu jsme si na místě připravili pizzu. Čtvrtý den jsme pak vyrazili do přírodovědného 
muzea v Regensburgu. Dále proběhla prohlídka města lodí po Dunaji a krátká procházka 
okolo místních památek. Nakonec jsme se přesunuli autobusem k jízdě na motokárách, kte-
rou jsme si všichni užili.   Pátý den jsme zakončili projekt Erasmus+ prezentacemi a obědem 
v místní restauraci. Následovalo rozloučení a odjezd zpět do Tábora. Výměnný pobyt se nám 
všem líbil! Pokračování bude v červnu v rakouském Lembachu,

Setkání projektu ERASMUS+ v německé Kostnici
   Třetí pokračování projektu Erasmus+ se zkráceným a pracovním názvem 
“Innovative Citizens”. Po krátké pauze se konal další meeting, tentokrát v 
německé Kostnici od pondělí 8.4. do soboty 13.4. Pondělí bylo věnováno 
časově odlišným příjezdům jednotlivých členů projektu, a tak se naše čes-
ká skupina vydala na krátký výlet do Švýcarska, jehož hranice byly jenom 
kousek. 

   V úterý dopoledne se naše česká skupina konečně poznala i s ostatními 
vyslanci zúčastněných států- Německa, Polska, Itálie, Rakouska a Slovinska. 
Byli jsme rozděleni do pěti „international groups“, v kterých jsme pracovali 
na výzkumech veřejného mínění. Byl to neobvyklý pocit vědět, že kolem 
není nikdo, kdo by mi pomohl s překladem pro mě neznámých anglických 
slovíček. Studenti se zde učili jednat a přemýšlet sami za sebe. Odpoledne 
jsme si prohlídli kostel, kde byl k smrti odsouzen mistr Jan Hus. Pro nás, 
Čechy, byla návštěva tohoto místa nezapomenutelná.

  Středeční počasí nám přespříliš nepřálo, ale to nám nezabránilo vyjet na 
průzkum Unteruhldingenu, venkovního skanzenu položeného na Bodam-
ském jezeře a meesburského Neues Schloss, nádherného paláce. Čtvrtek se 
mi líbil možná nejvíce, protože jsme jeho velkou část strávili na rozkvetlém 
ostrově Mainau. Zde se rokládají záhony pestrobarevných rostlin, výběhy 
pro mnoho zvířat, motýlí svět a mnoho jiné zeleně. Pobyt v Německu mě 
opět přesvědčil, že cestování do cizích zemí dává mladému člověku snad 
nejvíc zkušeností a zážitků. Celý cestovatelský tým děkuje za tuto příleži-
tost! Z celého výletu mi pak vzešlo jedno velké ponaučení: Na záchodech 
se sice můžete setkat s práškovým mýdlem, ale nalézt v centru Kostnice 
jedinou cukrárnu či restauraci, kde dělají palačinky, je nemožné.
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02. - 03.  Písemné	zkoušky	společné	části	maturitní	zkoušky
03.  	 Přednáška	o	Latinské	Americe	pro	španělštináře
09.  	 Prezentace	anglického	„Summer	campu“	pro	SŠ
15. 	 Divadlo	„Staré	řecké	báje	a	pověsti“	pro	tercii	a	kvartu
15. . 17. 	 Rakouští	studenti	z	Rohrbachu	u	nás	na	výměnném	pobytu
21. 	 Exkurze	do	Jindřichova	Hradce	(zámek,	pohádka	Čertův	pohlad)	pro	celou	ZŠ
21. 	 Dopravní	soutěž	pro	sekundu
22. 	 Návštěva	Knihovny	Tábor	pro	1.A
27. - 29. 	 Výměnný	pobyt	v	rakouském	Rohrbachu
28. 	 Třídní	focení
31. 	 Předání	maturitních	vysvědčení

Poslední zvonění a pasování „mazáků“

A co se u nás událo v květnu?

   Jednou prostě nadejde den, kdy maturanti musí předat žezlo nejstarších, nejlepších a 
nejmoudřejších těm, které to všechno teprve ještě čeká. Každý budoucí „mazák“ si ale svoje 
mazáctví musí náležitě zasloužit. 

 V den pasování studentů nižšího ročníku se snad v každém objeví trocha škodolibosti a 
my jsme rozhodně nebyli výjimkou. Každý z budoucích mazáků si musel vylovit číslo úkolu 
nebo otázky v předem připravené sklenici s neidentifikovatelným lektvarem. Úkoly i otázky 
byly velmi rozmanité, od vyznávání lásky meči, tanec s učitelem po 20 faktů rozmnožovací 
soustavy. Pro „hrdiny“, kterým se úkoly nechtělo plnit, bylo připraveno 6 vynikajících pokr-
mů – „6 ran božích“, například „Oreo Anežky České“ (oreo se zubní pastou) či „Banán svaté-
ho Prokopa“ (zapečený banán s kečupem, sýrem a čokoládou). Nakonec jsme zaslouženým 
mazákům předali již zmíněné žezlo – zlatého bludišťáka. Podle našeho desatera (vymyšle-
ného právě pro tuto zvláštní akci) je povinností každého mazáka mimo jiné ctít svou třídní 
učitelku, docházet na maturitní semináře a pasovat budoucí mazáky. Doufáme, že mazáci 
slovo dodrží a budou v předávání žezla pokračovat. Na jednu stranu jsme rádi, že už nám to 
nemohou oplatit, na druhou stranu je nám trochu smutno. Náš čas na škole se totiž nachýlil 
ke konci. Takže vzkaz pro vás všechny, kteří na našem gymnáziu ještě studujete a studovat 
budete – zní to neuvěřitelně, ale užívejte si každou vteřinku ve škole. Budete mít aspoň na 
co vzpomínat. Ty dny, měsíce i roky totiž uplynou jako voda a vy budete najednou pasovat 
svoje mladší spolužáky. TAK HODNĚ ŠTĚSTÍ!

„Šablony“ a jejich úspěšné dokončení

     V tomto školním roce jsme dokončili realizaci „šablon“, jak pro základní školu, tak pro gymnázium. Tento projekt je zaměřen na vzdělá-
vání učitelů, jejich vzájemnou spolupráci v rámci školy i hospitace na školách jiných. Některé hodiny byly realizované pod vedením odbor-
níka z praxe, se zaměřením na laboratorní dovednosti v chemii a biologii nebo na zlepšení IT dovedností učitelů.  V novém školním roce 
nás čeká začátek realizace dvou projektů „Šablon II“, opět pro ZŠ i gymnázium.
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01. - 05.  Exkurze	do	Itálie	(automobilky	Ferrari,	Lamborghini,	Ravenna,	Lago	di	Garda	a	další)
03. - 06. 	 Setkání	projektu	ERASMUS+	(„Young	scientists“)	v	rakouském	Lembachu
03. - 06. 	 Škola	v	přírodě	na	Monínci	pro	4.A
12.  Divadélko	pro	školy	pro	2.	a	3.	ročníky
13. 	 Infoschůzky	pro	rodiče	nově	nastupujících	studentů
13. 	 Vyhlášení	vítězů	literární	soutěže	Ministerstva	vnitra	v	Praze	pro	třídu	Tercii
21. - 25.  Třídní	výlety
25.   Den	otevřených	dveří	armády	ČR	pro	celou	ZŠ
26. 	 Vydávání	vysvědčení  

Setkání projektu ERASMUS+ v rakouském Lembachu
   V pondělí 3. června před polednem jsme přijeli do školy v rakouském Lembachu, kde na 
nás přivítali studenti místní školy a dále jsme se setkali se studenty třetí partnerské školy z 
Německa. Po společném obědě následovaly odpolední aktivity, prohlídka Lembachu, sezná-
mení se školou apod. Poté jsme odjeli do svých hostitelských rodin v Lembachu a okolí. V 
úterý dopoledne jsme se všichni sešli ve škole. Naše skupina až do oběda pracovala s kame-
nem - mastkem. Vyráběli jsme předměty související s vodou a odpoledne jsme v laboratoři 
dělali chemické pokusy s vodou a půdou. 

  Ve středu nás čekal celodenní výlet do Lince, tam jsme navštívili interaktivní výstavu
Sinnerausch o lidských smyslech, posléze ARS Electronica Center a odpoledne zdejší bota-
nickou zahradu. Ve čtvrtek jsme přejeli do Německa a navštívili Haus am Strom, kde jsme 
nejprve lovili a zkoumali drobné vodní živočichy a podle nich určovali kvalitu vody. Poté 
jsme chytali a určovali drobný lesní hmyz a povídali si o důležitosti půdy. Pak jsme si pro-
hlédli krásnou expozici v Haus am Strom věnovanou Dunaji. Po obědě jsme přešli přes Du-
naj do Rakouska a poté se plavili na lodích. Později odpoledne jsme ještě navštívili zajímavou 
výstavu Bio Garten Eden v Aigen-Schlägl. Poslední dopoledne, v pátek, jsme strávili ve škole, 
kde jsme prezentovali výstupy o projektovém týdnu a následně se rozloučili s ostatními 
účastníky projektu a po společném obědě se rozjeli domů. 

A co se u nás událo v červnu?

Literární soutěž „15 let spolu“
   V květnu 2019 se Noemi Ježková (1.roč-
ník) zúčastnila literární soutěže 15 let 
spolu, vyhlášené k příležitosti 15. výro-
čí vstupu České republiky do Evropské 
unie. Nejlepší práce z každého kraje po-
stoupily do celostátního kola, v kterém 
se jí podařilo získat úžasné 1. místo!

16. ročník literární soutěže Ministerstva vnitra
   Dne 13. června 2019 se třída tercie společně se svojí spolu-
žačkou Aničkou Volemanovou vydala na výlet do Prahy. Cí-
lem ale nebyla obvyklá prohlídka historického centra, nýbrž 
návštěva Muzea Policie ČR a hlavně vyhlášení výsledků sou-
těže Ministerstva vnitra ČR, která nesla název „Svět očima 
dětí“. Žáci mohli soutěžit v rozličných kategoriích (literární, 
výtvarná, audiovizuální). Naše Anička si zvolila téma „Dezin-
formace“ a to zpracovala jako literární úvahu. Za svou úvahu 
obdržela krásné druhé místo. Aničce gratulujeme!



Poznávací zájezd do severní Itálie
   První červnový den byl zapsán v našich kalendářích jako den, kdy jsme 
se měli vydat do sluncem zalitého severu Itálie v různorodém složení tříd,
a to i včetně zástupců z řad maturantů, pro které to byl poslední výlet
s touto školou.

  Následující den jsme navázali na den předchozí a zahájili jsme ho relaxací 
u moře. Na lelkování však nebylo mnoho času, a tak jsme se autobusem 
přemístili do města s názvem Ferrara. Ferrara byla svého času významným 
městem významného šlechtického rodu d´Este, a to se podepsalo hlavně na 
krásných budovách, působivých hradech a reprezentativních palácích, jež i 
pro laika jsou něco více, než pouhý mramor a kámen. Ale i tento den jsme 
vystřídali staré památky za moderní výkvěty lidského strojírenství v podobě 
vozů s býkem ve znaku. Kousek od města Modena jsme si mohli v muzeu 
Lamborghini prohlédnout archivní i novodobě vozidla, které v sobě snoubí 
elegantní design i nejnovější technologie.

   A to byla poslední tečka za tímto dnem. Hned po ránu jsme opět nasedli do 
našeho vozu a dopravili jsme se více k severu, k jezeru ledovcového původu 
s názvem Lago di Grada. Tam jsme vystřídali autobus za loď, abychom pře-
křížili jezero a dostali se přímo do malé obce Limone sul Garda. Již z názvu 
lze poznat, že na každém rohu byl stánek s rozličnými produkty z citrónů a 
spojitost města s těmito citrusy.

 Až jsme se nabažili překrásných úzkých, klikatících se uliček, přejeli jsme 
opět lodí zpátky do města Malcesine, nad kterým na jezero dohlíží mohutný 
Scaligerský hrad. Dnes ale město slouží jako bod k výstupu na 1800 met-
rů vysoké Monte Baldo, kam se člověk může dopravit otáčivou lanovkou, 
kterou jsme i my zvolili. A ty dech beroucí výhledy na jezero a okolní hory! 
Na závěr někteří i i okusili studenou vodu ledovcového jezera. To už bylo 
poslední, co jsme stihli udělat na italské půdě před opětovným naloděním se 
do autobusu, který nás bezpečně dopravil zpět do České republiky.

     Na závěr je třeba říci, že školní rok 2018/19 na nás kladl neobyčejné nároky, snažili jsme se 
všichni společně o zvýšení kvality vzdělávání, vyhovět všem změnám v administrativě a pře-
devším dokončit nejen přestavbu školy pro tři odborné učebny, ale také dostát v souvislosti s 
přístavbou všem finančním závazkům.

    V lednu 2019 proběhla kolaudace nových prostor, které dostaly i moderní vybavení - po-
čítače, laboratorní přístroje a nábytek. Tak jsme mohli v únoru 2019 slavnostně otevřít tyto 
učebny při příležitosti oslav 25. výročí školy.

     I nadále zkoumáme nové cesty a možnosti, jak zlepšit ve škole nejen prostředí, ale i vý-
ukové metody.

     Jedeme dále!

Slovo závěrem

Mgr. Věra Komzáková, jednatelka školy 
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